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صرفه جويي۳۵۰ ميليارد ريالي
 با کوتاه شدن مسيرهاي پروازي

و  توس��عه  مرک��ز   
راهبردي  سياس��ت هاي 
وزارت راه و شهرسازي در 
جديدترين گزارش خود از 
نح��وه مديريت آس��مان 
کش��ور آورده است: افتتاح 
و بهره ب��رداري از ۷۱۰۰ 
کيلومتر راه هوايي در س��ال ۱۳۹۴، حدود ۲۰۰۰ کيلومتر راه هوايي 
در س��ال ۱۳۹۵ و افتت��اح ۵۲۰۰ کيلومت��ر مس��ير هواي��ي جدي��د و 
يک طرفه در ۱۰ ارديبهشت سال ۱۳۹۶ توسط وزير راه و شهرسازي 
در آس��مان اي��ران ک��ه باع��ث کاهش زمان س��فر، کاهش مصرف 
س��وخت هواپيماها و ارتقاي س��طح ايمني و افزايش جذابيت آسمان 
ايران براي اس��تفاده ايرلاين هاي خارجي ش��د کار را براي طراحان 
تحري��م س��خت ت��ر کرد. بخش هاي��ي از اين گزارش به ش��رح زير 

است:
مرحله نخست آسمان ايران شهر، معطوف به ايج�اد ۷۱۰۰ کيلومتر 
راه ه��وايي اس��ت که اج�رايي ش��ده است. براين اساس در منطقه 
پرترافيک ۶۰ درصدي خليج فارس تا اروپا و بالعکس يک راه ديگر 
هم ايجادش��ده، اما فاصله بين اين س��ه راه هم افزايش يافته اس��ت 
که بايد اس��تانداردهاي ايمني را ايج�اد کرد تا بر اس��اس آن بتوان 

از ناوبري ماهواره اي بهره برداري نمود.
  از س��وي ديگر، ايجاد تعدادي مس��يرهاي جديد م�وازي در مرحله 
دوم در دس��تور کار ق���رار دارد و ب��راي اي��ن کار ه�زين��ه اي انجام 
نمي شود. ايجاد مسيرهاي جديد به صورت نرم افزاري است و بايد 
در بخ�ش نظامي مج�اب ش��وند تا براي به�ره برداري از آس��مان 

اي�ران گ�ام هاي بزرگتري برداشته شود
تاکنون ۵ مس��ير داخلي که خط شکس��ته داشت، کوتاه شده است. 
اص�لاحي�ه مربوطه، منجر به صرفه جويي سوخت مي شود و چنانچه 
ده فروند هواپيما در اين مس��يرها پرواز نمايد، س��اليانه ۳۵۰ ميليارد 
ري��ال صرف��ه جويي س��وخت دارد و اين رق��م منجر به خريد تعداد 

زيادي هواپيما خواهد شد.
از س��وي ديگر مهمتر از صرفه جويي س��وخت، کوتاه ش��دن مسير 
منجر به اضافه شدن به عمر م�وت�ور هواپيما مي شود و بهره وري 
ن��اوگان را ارتقاء مي بخش��د و مي توان ب��دون هزينه ارزش اضافه 
ک��رد. هم اکن��ون به�ره وري ناوگان هوايي بدون خريد هواپيماي 
جديد حدود ۲۷ درصد رش��د داش��ته که نتيج�ه اتخ��اذ تدابي�ر و 
تصميمات لازم است. ايران توانسته با آزادسازي قيمت ها بسياري 

از مشکلات را ح�ل کند. 

ممنوعيت فروش هواپيما به ايران
 نقض قرارداد بين المللي است 

عضو کميسيون برنامه، بودجه مجلس 
گفت:ممنوعي��ت ف��روش هواپيما به 
ايران نقض يک قرارداد حقوقي است و 
آمري��کا مجب��ور به پرداخت خس��ارت 
مي ش��ود.  غلامعل��ي جعفرزاده ايم��ن 
آب��ادي در گف��ت وگ��و ب��ا خبرگزاري 
خانه مل��ت ، در خصوص مصوبه جديد 
کنگره امري��کا مبن��ي بر ممنوعي��ت فروش هواپيم��ا به جمهوري 
اسلامي ايران گفت: براساس توافق برجام الزامات بين المللي وجود 
دارد که مفاد اين توافقنامه نامه اجرايي شود.عضو کميسيون برنامه، 
بودجه و محاس��بات مجلس ش��وراي اس��لامي ادامه داد: ممنوعيت 
ف��روش هواپيم��ا ب��ه ايران نقض آش��کار برجام اس��ت و در صورتي 
که امريکايي ه��ا اي��ن کار را انجام دهند يک قرارداد حقوقي را نقض 
کرده ان��د. اي��ن نماينده م��ردم در مجلس دهم افزود: آمريکايي ها در 
ص��ورت ممنوعي��ت ف��روش هواپيما به ايران مان��ع از انعقاد قرارداد 
جمهوري اسلامي با کشورهاي ديگر در زمينه خريد هواپيما شده اند 
و باي��د خس��ارت در قب��ال نقض قرارداد حقوقي به اي��ران بپردازند. 
جعفرزاده ايم��ن آب��ادي در ادام��ه گف��ت وگ��وي خود ب��ا خبرنگار 
خبرگ��زاري خان��ه ملت افزود: هزينه تصميمات غيرقانوني آمريکا از 
آن��ان اخ��ذ خواه��د ش��د و ايران در اي��ن رابطه ش��کايت مي کند تا 

خسارت هاي خود را اخذ کند.
 

نرخ مسکن با قدرت اقتصادي مردم همخواني ندارد 
اقتص��ادي  کميس��يون  عض��و 
مجلس،گف��ت: نرخ مس��کن با قدرت 
اقتصادي ش��هروندان همخواني ندارد 
زيرا اقش��ار کم درآمد جامعه با قدرت 
اقتص��ادي ک��ه دارند تنها مي توانند به 
س��ختي اقتص��اد معيش��تي و غذايي 
کنن��د.  تامي��ن  را  خانوارش��ان 
سيدناصرموس��وي لارگان��ي درگفت وگوب��ا خبرگزاري خانه ملت 
درباره وضعيت بازار مس��کن درکش��ور،گفت: در دولت گذش��ته ، 
مس��کن مه��ر اف��رادي راکه به خ��واب هم نمي ديدن��د را صاحب 
مس��کن کرد.عضو کميس��يون اقتصادي مجلس بابيان اينکه در 
طرح مسکن مهر اقشار کم در آمد با پرداخت اقساطي توانسته اند 
صاح��ب خانه ش��وند،تصريح کرد:البته ايرادتي نيز طرح مس��کن 
مهردارد،زيرا در برخي اس��تانها و شهرس��تان ها جانمايي مناس��بي 

براي مسکن مهرانجام نشده است.

راه خروج از بن بست پروژه هاي نيمه تمام 
عض��و هيات رييس��ه ات��اق بازرگاني و 
صنايع مع��ادن تهران گفت:»تا زماني 
که بخش خصوصي همچنان مطالبات 
خ��ود را از دول��ت درياف��ت نک��رده، 
واگ��ذاري پروژه ه��اي جديد به بخش 
خصوصي امکان پذير نيست.«س��يده 
فاطمه مقيمي در گفت وگو با خبرآنلاين 
با بيان اينکه سالهاس��ت که موضوع واگذاري پروژه هاي نيمه تمام 
ب��ه بخش خصوصي مطرح اس��ت اما تاکن��ون اين امر اتفاق نيفتاده 
،اظهارداشت:» اگر قرار بود اين کار به قاعده انجام شود، براي اينکه 
دول��ت بتواند اش��تغال ايج��اد کند،از محل بودجه عمراني مي ش��د 
منابع��ي را در نظ��ر گرف��ت که هم رونق اقتصادي ايجاد ش��ود وهم 
اشتغال تازه بوجود بيايد.«او افزود:» در حال حاضر دليل باقي ماندن 
بسياري از پروژه هاي نيمه تمام، عدم پرداخت بدهي ها و عدم وجود 
نقدينگي اس��ت. تقدم و تاخر يا به عبارتي اولويت بندي در برخي از 
کارهامي توان��د مثم��ر ثم��ر باش��د و در اين موض��وع مي تواند رونق 
اقتص��ادي ايج��اد کند.«اين فعال اقتصادي با بيان اينکه متاس��فانه 
بيش��تر پروژه ه��اي نيم��ه تم��ام توجي��ه اقتص��ادي ندارند،عنوان 
کرد:»بس��ياري از آنها نه تنها کارشناس��ي نبوده،بلکه از نظر اجرايي 
ش��دن و س��اختار فن��ي ني��ز زي��ر ذره بي��ن ب��وده و قابلي��ت اج��را 
نداش��ته اند.«مقيمي با بي��ان اينکه مادامي ک��ه مطالبات پيمانکاران 
بخ��ش خصوصي پرداخت نش��ود،آنها روز ب��ه روز ناتوان تر خواهند 
ش��د،اضافه کرد:» هنگامي که مطالبات بخش خصوصي از س��وي 
دولت پرداخت نشود، بزرگ شدن دولت را به همراه خواهد آورد. به 
عبارت��ي هنگامي ک��ه بخش خصوصي درآمد کم��ي دارد هنوز هم 
مجبور اس��ت ماليات قبلي خود را به علت مش��کلات مالي با تاخير 

پرداخت کند.«

پيشخوان

راه ومسکن

وزير راه و شهرس��ازي با اش��اره به وضعيت شهرنشيني و مفهوم 
ش��هري در ايران بيان کرد: متأس��فانه ما در ايران در دوره بس��يار 
س��ختي به س��ر مي بريم و راه ناپيموده بس��يار طولاني را در پيش 
داريم، بدون ش��ک وضع شهرس��ازي در ايران وضعيت بس��يار 
آش��فته اي بوده و هنوز هم تا رس��يدن به يک مرحله قابل قبول 
اقدامات بس��يار س��ختي وجود دارد. عباس آخوندي وزير راه و 
شهرس��ازي در مراس��م توديع پيروز حناچي مشاور فعلي وزير راه 
وشهرسازي در حوزه معماري و شهرسازي و معارفه محمدسعيد 
ايزدي در سمت جديد معاونت معماري و شهرسازي اعلام کرد: 
قطعا تصميم گيري در اينگونه موقعيت ها کار بسيار سختي است 
چراکه با توجه به مجموعه فهمي که از منافع ملي ايران در کشور 
وجود داشته و توانايي هايي که در بين همکاران بوده و هرکدام نيز 
داراي ارزش ها و برجستگي هاي ويژه مربوط به خودشان است، 
اين کار را بس��يار دش��وار مي کند.عضو کابينه دولت تدبير و اميد 
در ادامه س��خنان خود در اش��اره به وضعيت شهرنشيني و مفهوم 
ش��هري در ايران بيان کرد: متأس��فانه ما در ايران در دوره بس��يار 
س��ختي به س��ر مي بريم و راه ناپيموده بس��يار طولاني را در پيش 
داريم، همچنان که در گفته هاي آقاي بهش��تي به آن اش��اره شد 
بدون ش��ک وضع شهرس��ازي در ايران وضعيت بسيار آشفته اي 
ب��وده و هن��وز هم تا رس��يدن به يک مرحل��ه قابل قبول اقدامات 
بس��يار س��ختي وجود دارد.آخوندي در ادامه بابيان اينکه با توجه 
به گفتگوهاي انجام گرفته به وجود مش��کل در ۲ بحث قابليت 
جابه جايي و قابليت س��کونت پذيري درحوزه تکنيکي رسيده ايم 
گفت: واقعيت آن است که در ايران مسائل بسيار پيچيده اي وجود 
دارد ما در حقيقت راجع به مفهوم شهر و ايران دچار سرگشتگي و 
گمگشتگي شده ايم، مسائل ما پيچيده تر از آن بود که بخواهيم 
اقداماتي تکنيکي براي رفع آن ها انجام دهيم.به گفته وزير راه و 
شهرسازي ما ويژگي هايي چون تمدن و مدنيت در مفهوم شهري 
را که از انضباط، قانون و حق مداري در شهر به وجود مي آيند را از 
دست داده ايم و داراي شهري هستيم که همواره در عرصه تاخت 
و تاز س��وداگران و تصميمات آن ها بوده است.ش��اهد فرسودگي 
از درون و حاشيه نش��يني و بي انضباطي از برون ش��هرها هستيم.

عضو کابينه دولت تدبير و اميد در ادامه با اشاره به اين نکته که 
ش��ايد عده اي تصور کنند من در اين حوزه بس��يار اغراق مي کنم 
گفت: در هر صورت من بر اين باور هس��تم که ما طي چند دهه 
آينده در ايران درگير مشکلات گفته شده هستيم، وقتي يک نظام 
شهرنشيني از قاعده خارج مي شود ديگر نمي توان به راحتي و با 
يک تصميم دولتي و اداري آن را به قاعده برگرداند.آخوندي در 

اين باره ادامه داد: درحقيقت آنچه که ما امروز در شهرها مي بينيم 
جز فرسودگي از درون و حاشيه نشيني و بي انضباطي از برون نيست 
که هر دوي آن ها نيز ۲ روي يک سکه هستند، اين موارد حقيقتي 
هستند که مفهوم شهر، قانون و شهروند را از دست داده اند.وي 
با تأکيد براينکه همه شواهد در نظام شهرنشيني فعلي حاکي از 
عدم تعادل در شهرهاس��ت گفت: در حال حاضر ۱۵ ميليون نفر 
در منطقه بزرگ تهران زندگي مي کنند که درمقايسه با جمعيت 
شهري ايران رقم کمي نيست، ما هم اکنون در اين کلانشهر داراي 
۵۰۰ هزار خانه خالي هستيم با وجود آنکه جمعيت بسيار بالايي در 
فلاکت ممتد زندگي مي کنند، به واقع اين چه عدم تعادلي است؟ 
بحراني که به هيچ وجه با دستور يک تصميم دولتي حل نخواهد 
شد.عضو کابينه دولت دوازدهم در اشاره به وضعيت شمال استان 
تهران تأکيد کرد: شمال تهران که زماني باغ شهر تهران نام داشت 
در حال حاضر در چه وضعيتي به سر مي برد؟ بدون شک ما داراي 
گرفتاري هاي بس��يار زيادي در اين حوزه هس��تيم که رسيدن به 
يک اجماع درخصوص فهم شهرنشيني را کار به شدت دشواري 
مي کند.آخوندي با تأکيد براين نکته که متأسفانه ما هنوز در مورد 
فهم شهرنش��يني به تفاهم نرس��يده و بايد برسر آن گفتگو کنيم 
گفت: ما بايد بدانيم که شهر چيست و چگونه مي خواهيم به آن 

برگرديم، شهري که حکايت از حقوق، مدنيت، شهروند، فرهنگ 
و ادب، موس��يقي و هنر، اذت، آس��ايش و امنيت داش��ته باشد، به 
واقع در اين حوزه داراي گرفتاري هاي بسيار زيادي هستيم.وزير 
راه و شهرسازي با اشاره به اينکه نکته تحليل هاي عده  بسياري 
بر تداوم روش هاي قبلي در رفع مشکلات شهرسازي بود گفت: 
من اين مس��ئله را در مجلس ش��وراي اسلامي نيز بيان کردم که 
قطعا اگر رش��د و توس��عه به مفهوم س��ابق بخواهد ادامه پيدا کند 
من نمي خواهم در کس��ب اين افتخار س��هيم بوده و کاري انجام 
دهم، به عقيده من ساختماني ارزشمند است که بتواند مدنيت را 
برمبناي شهرنش��يني شکل دهد.آخوندي همچنين اظهار کرد: 
از روز اولي که در سال ۹۲ با شهرداري به گفتگو پرداختيم بحث 
براين بود تا ببينيم در تهران تا چه اندازه ظرفيت سکونت پذيري 
ايجاد ش��ده اس��ت، طبق آمار درحال حاضر اين ظرفيت بيش از 
۱۱ ميليون نفر اس��ت درحالي که براس��اس طرح جامع کلانشهر 
تهران اين رقم نبايد از ۸.۷ ميليون نفر فراتر مي رفت.عضو کابينه 
دولت دوازدهم با بيان اين مطلب که همچنان عده اي بر تداوم 
اين روش اصرار داشته و تصور مي کنند شهردار امروز تهران اگر 
بخواهد وظيفه خود را به خوبي انجام دهد بايد ۲ ميليون ظرفيت 
ديگر به اين رقم اضافه کند گفت: بدون ش��ک اين تصور عين 

بي راهه بوده و نادرست است، به همين دليل است که ما در اين 
دوره کار سختي را در پيش رو داريم و از آن سخت تر پيدا کردن 
مفهوم واقعي ايران بوده که در آخر کار بايد در شهرهاي ما داراي 

نشان و علائم خاص خود باشد.
بدونشکمفهومايراندرکشوردرغربتبهسرميبرد ���

به گفته اين مقام مسئول تا کنون هزاران ميليارد تومان در شهرها 
به ويژه تهران هزينه شده است اما آيا پرديس، پرند و شهرهاي 
مشابه آن ها نشاني از ايران دارند؟ به واقع در شهرهاي مختلف 
ما چه نشان هايي از ايران و ايراني باقي مانده است؟ ما در آخر کار 
نمي توانيم در ناکجاآبادها زندگي کنيم، قطعا بازگشتن به مفهوم 
ايران و برجس��ته کردن آن در کش��ور به يک معضل تبديل ش��ده 
است.آخوندي با تأکيد براينکه بدون شک مفهوم ايران در کشور 
در غربت به سر مي برد گفت: عده اي تصور مي کنند چرا وزير راه 
به جاي ساخت راه و جاده به گفتن اين مسائل مي پردازد، ولي به 
عقيده من واقعيت آن است که اگر قرار نيست ما در ايران زندگي 
کرده و مفهوم ايراني – اسلامي براي ما مطرح نيست چرا بايد اين 
همه رنج را تحمل کنيم، به واقع اين مسائل پايدارترين مسائل 
شهرنشيني در کشور است که عده اي به آن اهميت نمي دهند و 
تصور مي کنند اينگونه افرادي کارآمد به شمار مي روند ولي بايد 
بگويم قطعا کارآمدي زماني پديد مي آيند که فردي بتواند تمدني 

پايدار را در کشور ايجاد کند.
بهدنبالميراثارزشمندمکتوبهستيم ���

آخوندي با تأکيد بر اينکه ما قطعا در کشور به دنبال ميراث ارزشمند 
مکتوب نيز هستيم گفت: بدون شک همه مي دانند که ساختمان ها 
در اين عرصه از برجس��تگي بس��يار بالايي برخوردار هستند.وي 
ادام��ه داد: م��ن از آق��اي ايزدي نيز مي خواهم تا همچنان مفهوم 
بازآفريني ش��هري را در دس��تور کار اصلي خود قرار داده و همه 
ضوابط را در چارچوب اين مفهوم مورد بازنگري قرار دهد.به گفته 
اين مقام مسئول تمامي مسائل مربوط به امايش هاي سرزميني، 
توس��عه منطقه اي، طرح ناحيه، طرح هاي جامع و تفصيلي همه 
باي��د ب��ر مبناي بازآفريني مورد بازنگري قرار بگيرد.عضو کابينه 
دولت تدبير و اميد در ادامه س��خنان خود با تأکيد براينکه ما در 
زمان فعلي به رستاخيز انديشه اي در حوزه معماري و شهرسازي 
برمبناي بازآفريني ش��هري در کش��ور نياز داريم گفت: ما نبايد 
همانند گذشته شهر را به عنوان يک فضاي کالبدي نگاه کنيم 
بلکه بايد با ديد يک س��ازمان اجتماعي به آن بنگريم، امري که 
ب��راي تحق��ق آن نياز به بازنگ��ري تمامي بخش هاي مربوط به 

آن حوزه داريم.

آخوندی در جلسه معارفه معاون جدید معماری و شهرسازی اعلام کرد:

ضرورت  تحول در حوزه معماری و شهرسازی

فضاي تجاري حوزه ریلي باید آزاد شود  عمران پردیس مصوبه دولت را اجرا نکرد  انتقال ایستگاه راه آهن تهران منتفي است   
مع��اون معماري و شهرس��ازي وزارت 
راه و شهرس��ازي درباره انتقال ايستگاه 
راه آه��ن تهران گفت: طرح جابه جايي 
ايس��تگاه راه آه��ن ته��ران به طورکلي 
منتفي ش��ده و ب��ا توجه اينکه اين طرح 

در زمان مديريت شهري سابق پيگيري مي شد، با تغيير مديريت 
ش��هري و هماهنگ ش��دن آنها با دولت، اين موضوع نيز کاملا 
منتف��ي اس��ت. محمدس��عيد اي��زدي در گفت گو ب��ا مهر با بيان 
اينکه از نظر اين وزارت، بايد حمل و نقل درون شهري و برون 
شهري به يکديگر متصل شوند، افزود: در همه دنيا و شهرهاي 
پيشرفته نيز ايستگاه هاي راه آهن در داخل شهر يا مرکز شهرها 
قرار دارند و مس��يرهاي حمل و نقل درون ش��هري به اين مراکز 

ختم مي شوند.

نائب رييس انجمن انبوه سازان با اعلام 
اين که ش��رکت عمران پرديس مصوبه 
دول��ت در رابط��ه با تهات��ر را انجام نداد، 
گف��ت: منابع مال��ي متقاضيان که براي 
آماده س��ازي هزينه  ش��ده بايد توس��ط 

شرکت عمران پرديس جبران و بازگردانده شود. به گزارش تسنيم 
ايرج رهبر با بيان اين که معاون جديد وزير راه و شهرسازي از قبل 
تعامل کاملي با انبوه س��ازان داش��ته اس��ت، اظهار کرد: اميد داريم 
مديرعامل شرکت عمران شهرهاي جديد ايران اين مشکل را در 
راستاي تسريع تحويل پروژه هاي مسکن مهر حل کند.رهبر درباره 
پرداخت منابع مالي به انبوه سازان، گفت: بخشي از منابع مربوط به 
ساخت واحدهاست که شامل تسهيلات بانکي و آورده متقاضيان 

است و مشکلي به لحاظ پرداختي در اين بخش نداريم.

مديرعامل ش��رکت ريل��ي رجا گفت: 
نق��ش حاکميت��ي راه آه��ن بايد تغيير 
کند و با حمايت دولت، ش��رکت رجا از 
فضاي آزاد تجاري برخوردار ش��ود.به 
گزارش خبرگزاري صدا و سيما، رجبي 

در جمع مديران رجا در مش��هد، س��ال جاري را س��ال موفقيت 
نس��بي رجا دانس��ت و اظهار داش��ت: با جذب منابع و افزايش 
سرمايه، گرفتن تسهيلات و اعتبارهاي بلند مدت با سود کم، 
کاهش هزينه هاي عملياتي، افزايش درآمد شرکت و نوسازي 
و بازس��ازي واگن ها در س��ال جاري و آتي وضعيت رجا بهبود 
مي ياب��د.وي اف��زود : پيمانکارها و ش��رکاي رجا بايد همکاري 
علمي و بهينه تري داشته باشند تا به کمک آنها بدنه رجا ترميم 

و خدمات آن بهبود يابد.

معاون سابق وزير راه و شهرسازي با بيان اين که برخي 
ش��هرهاي کش��ور جمعيت زير هزار نفر دارند و واقعا 
شهر نيستند، گفت: اگر دبيرخانه شورايعالي معماري و 
شهرسازي وارد مسائلي از جمله پديده شانديز نمي شد 

کشور دچار معضلات بسيار جدي مي شد. 
به گزارش تسنيم، پيروز حناچي در مراسم توديع خود، 
اظهار کرد: سال ۹۲ اصلي ترين مشکل ما جايگاه نازل 
ش��ورايعالي معماري و شهرسازي در تصميم گيري ها 
ب��ود و اين ش��ورا در برخي جاه��ا که محل اعمال نظر 
بود برعکس عمل مي کرد.وي تصريح کرد: به عنوان 
مقال تصميماتي بر خلاف مطالعات بالادست در خلاف 
جمعيت پذيري گرفته مي شد و تلاش کرديم اين شورا 
جايگاه واقعي خود را پيدا کند.وي کيفيت فضاي شهري 
را ب��ه عن��وان يک��ي از محورهاي با اهميت در کش��ور 
عن��وان ک��رد و افزود: براي اصلاح کميس��يون ماده ۵ 
تمام تلاش خود را در تهران، کلانشهرها و شهرهاي 

کوچک به کار بس��تيم که نتيجه آن اين بود که تمام 
مصوبات اين کميسيون بايد قبل از اجرا اطلاع رساني 
مي ش��د.معاون س��ابق وزير راه و شهرس��ازي با تاکيد 
بر اين که هر مصوبه اي که اطلاع رس��اني نمي ش��د 
قابليت اجرا ش��دن را نداش��ت، اظهار کرد: نيمه س��ال 
۹۲ ب��ا قب��ل از آن را اگر بخواهيم مقايس��ه کنيم تغيير 

رويکرد جدي داشتيم . 

ورودشورايعاليمعماريبهپديدهشانديز
عضو شورايعالي ميراث فرهنگي و گردشگري گفت: در 
گذش��ته ش��رکت عمران و بهسازي شهري ايران خيلي 
کار کرد و البته خيلي هم خرابي به بار آورد.  به گزارش 
تس��نيم، سيدمحمد بهش��تي در مراسم توديع و معارفه 
معاونان سابق و جديد معماري و شهرسازي وزير راه و 
شهرسازي با بيان اين که دوره قبلي وزارت آقاي آخوندي 
اين حس��ن را داش��ت که ش��اهد عدل در حوزه معماري 
و شهرس��ازي بوديم، اظهار کرد: با حضور دکتر حناچي 
ش��اهد دوره بس��يار ارزشمندي بوديم که عدل در حوزه 
معماري و شهرس��ازي برقرار ش��د و در مسير عدل قرار 
گرفيتم.وي با بيان اين که در گذشته شرکت عمران و 
بهسازي شهري ايران خيلي کار کرد و خيلي هم خرابي 
به بار آورد، افزود: در حوزه معاونت شهرسازي در بحث 
ع��دل نباي��د به حداقل ها اکتفا کني��م.وي بيان کرد: از 
روزگاري ک��ه کش��ورمان در جه��ت قوانين و مقررات و 
ساز و کارهاي مديريتي در حوزه معماري و شهرسازي 

)قبل از وزارت اباداني و مس��کن( تا قبل از س��ال ۹۲ به 
کميات مي پردازد. اينقدر اين کميت تقليل يافت که شاهد 
سيطره همه جانبه کميت هستيم و ديگر شاهد کيفيت 
نيستيم.عضو شورايعالي ميراث فرهنگي و گردشگري 
بيان کرد: معاون س��ابق وزير دوره خوبي را طي کرد و 
اميدوارم معاون جديد وزير راه و شهرسازي بتوان عدل را 

در حوزه معماري و شهرسازي کشور برقرار کند.

شرکتعمرانوبهسازيخرابيزياديبهبارآورد

مصادیق حقوق شهروندي در سازمان ملي زمين و مسکن
س��ازمان مل��ي زمي��ن و مس��کن مصاديق حقوق ش��هروندي در 
س��ازمان ملي زمين و مس��کن به عنوان يکي از سياست هاي کلان 
وزارت راه و شهرس��ازي با امکان دسترس��ي به مجموعه قوانين، 
دستورالعمل ها و بخشنامه ها، آگاهي از فرآيندهاي خدمات سازمان 
در نحوه واگذاري زمين و مسکن و همچنين برخورداري از خدمات 
مناس��ب به درخواس��ت ها و شکايات شهروندان، تشريح شد.مرکز 
توسعه و سياست هاي راهبردي وزارت راه و شهرسازي، در راستاي 
سياست کلان وزارت راه و شهرسازي تحت عنوان سلامت اداري و 
مبارزه با فساد و تقويت نظام پاسخگويي مصاديق حقوق شهروندي 
را در سازمان ملي زمين و مسکن تشريح کرد. بر اساس اين گزارش 
مصاديق حقوق ش��هروندي در س��ازمان ملي زمين ومسکن شامل 

موارد زير است:
۱.امکان دسترسي آسان و سريع به مجموعه قوانين، آيين نامه ها، 

دستورالعمل ها و بخشنامه هاي مرتبط با سازمان.
۲.آگاهي از فرايندهاي خدمات سازمان در موضوعات زير از طريق 

وب سايت سازمان:

-نحوه واگذاري زمين
-واگذاري مسکن

-واگذاري خانه هاي سازماني
-دريافت حقوق مالکانه

-گردش کار تشکيل پرونده کميسيون ماده ۱۲
-دسترسي به آگهي هاي مزايده ها و مناقصه  ها

-پاسخگويي به استعلامات و مکاتبات
-تسهيلات اعطايي به ايثارگران و ...

۳. برخورداري از خدمات مناسب در بخش رسيدگي و پاسخگويي 
به درخواستها و شکايات.

اقدام اجرايي - تعيين گلوگاه ها و واحدهاي آس��يب پذير و اصلاح 
فرآيندهاي مرتبط با آن ها بود. راهکارهاي مناس��ب جهت افزايش 
سلامت واحدهاي آسيب پذير نيز از طريق اعمال نظارت بيشتر و 
مستمر بر عملکرد کارکنان واحدهاي آسيب پذير، استفاده از ابزارها 
و فن آوري ه��اي نوي��ن جهت کنترل دقيق تر بر عملکرد کارکنان، 
ارزيابي مس��تمر عملکرد واحدهاي آس��يب پذير در جهت اعمال 

سياست هاي تشويقي و تنبيهي و برخورد قاطع با کارکنان متخلف 
و سهل انگار، طبق قوانين موضوعه انجام شد.
نقاط آسيب پذير سازمان ملي زمين و مسکن

نقاط آس��يب پذير به واحدهايي اطلاق مي ش��ود که عموماً اسناد و 
مدارک اموال و دارايي هاي س��ازمان در آنجا متمرکز اس��ت. اين 
نقاط ش��امل واحدهاي مرتبط با امور املاک، واگذاري، حقوقي و 
قراردادها و پيمان و رسيدگي، واحدهاي مرتبط با نگهداري اسناد 
و م��دارک و پرونده ه��ا، واحده��اي مرتبط با نگهداري اطلاعات و 
داده هاي الکترونيکي، واحدهاي مرتبط با صدور، مجوز، اس��ناد و 
اوراق بهاء دار و واحدهاي مرتبط با خريد اموال، ملزومات وچگونگي 

توزيع و نگهداري آنها.
ايجاد سامانه جامع ثبت معاملات املاک و مستغلات

سامانه جامع ثبت معاملات املاک و مستغلات، به منظور مديريت 
فرآيندها، فعاليتها و اطلاعات مربوطه به ثبت معاملات و قراردادهاي 
مربوط به معاملات املاک و مستغلات در مشاورين املاک مورد 

استفاده قرار مي گيرد. مهمترين قابليتهاي اين سامانه عبارتند از:

-مديريت ثبت اطلاعات دفاتر مشاور املاک داراي پروانه کسب 
و دفاتر اسناد رسمي.

-ثبت نام مشاورين املاک.
-مديريت ثبت اطلاعات معاملات و قراردادها )شامل: قراردادهاي 
مبايعه نامه؛ اجاره نامه؛ اجاره به ش��رط تمليک؛ انتقال س��رقفلي؛ 
پيش فروش؛ وقف؛ هبه؛ صلح؛ واگذاري تعاون مسکن/ انبوه ساز؛ 
قراردادهاي ۱۰۰ % دولتي؛ حکم قضايي؛ قراردادهاي غيررسمي؛ 

قراردادهاي توافقي؛ معاوضه ملک.(
-صدور کد رهگيري براي معاملات املاک و مستغلات.

- مديريت اطلاعات س��ند رسمي ملک)س��ند رسمي مربوط به هر 
قرارداد(.

- قابليت ثبت و استعلام شناسنامه کليه مشاورين املاک.
- امکان ثبت و استعلام مشخصات املاک و مستغلات براساس 

کدپستي.
- امکان ثبت و اس��تعلام مش��خصات طرفين قرارداد براس��اس 

کدملي.

براي به روز سازي حمل ونقل جاده اي بار در کشور؛

سامانه هوشمند ترابري »اوبار« راه اندازي شد

دکتر تاج الدين مديريت شرکت سانا گستر سبز گفت:  با کاهش 
واس��طه گري در بخش حمل و نقل جاده اي کالا، الکترونيکي 
شدن کامل بارنامه، فراهم شدن امکان دسترسي سريع صاحبان 
کالا به ناوگان جاده اي، ميزان تردد يکس��ر خالي ناوگان باري 

کشور، کاهش خواهد يافت.
به گزارش خبرنگار روزنامه تجارت، حامد تاج الدين با بيان اينکه 

در ح��ال حاضر س��هم حمل و نقل ج��اده اي در جابه جايي کالا 
۹۰ در صد اس��ت، اظهار داش��ت: صنعت حمل ونقل  زيرساخت 
اقتصاد کش��ور اس��ت و اگر ناکارآمد بوده و نرخ غيربهينه داشته 
باشد دست آخر زيان اصلي را مصرف کننده نهايي خواهد ديد.
مديريت ش��رکت" اوبار"گفت: در بخش حمل ونقل  فعاليت ها 
کماکان به صورت سنتي دنبال مي شود و ارتباط صاحبان کالا 
و کاميون داران سنتي است.تاج الدين گفت: در پايانه هاي بندري 
و بنادر امام خميني )ره( و ش��هيد رجايي که يکي از محل هاي 
اصلي دپو بار هستند، راننده براي اخذ حواله بار، بارنامه، دريافت 
بار و غيره مشکلات فراواني دارد، همين امر نشان مي دهد  در 
اين روش سنتي، ناوگان حمل ونقل کالاي جاده اي ما بهره وري 
ندارد.وي بيان داش��ت: متأس��فانه در سيستم قيمت گذاري نرخ 
حمل بار بين  شهري هم فرايند سيستماتيک وجود ندارد و روش 

فعلي، چانه زني است، نرخ گذاري ها منطقي نيست.
تاج الدين  با بيان اينکه در کش��ور ما س��الانه ۱.۵ ميليارد دلار 
هزينه تردد يک سر خالي ناوگان حمل ونقل بار جاده اي  است، 
اف��زود: در دني��ا، آمار ترددهاي يک س��ر خالي حدود ۱۰ درصد 
کل ترددها در ناوگان جاده اي بين  شهري است  اما در ايران ۴۵ 
درصد ترددها يک سر خالي است.تاج الدين با اشاره به راه اندازي 
سامانه هوشمند ترابري »اوبار« براي به روز سازي حمل ونقل 
ج��اده اي ب��ار در کش��ور، بيان کرد: جمع��ي از فارغ التحصيلان 
دانشگاه شريف در قالب شرکتي دانش بنيان گردهم آمده اند تا 
نس��بت به به روزس��ازي سيستم حمل ونقل بار بين شهري اقدام 
کنند.وي گفت:  اين سامانه در حال حاضر کشوري است اما به 
زودي به صورت بين المللي فعال خواهد بود .تاج الدين کاهش 
تردد يک سر خالي را از ديگر مزاياي اجراي اين سيستم عنوان 

کرد . وي پاسخ دهي سريع، قيمت گذاري هوشمند، قابليت رصد 
لحظه اي بار در مسير، ثبت سفارش هوشمند و کاهش سفرهاي 
بدون بار )يک سر خالي( را از مزاياي اجراي اين سيستم عنوان 
کرد.تاج الدين به راه اندازي سيس��تم خودکار قيمت دهي کرايه 
در اين سامانه اشاره کرد و گفت: نرخ گذاري ها در اين سيستم 
کام��لًا ش��فاف اس��ت ..تاج الدين با بيان اينک��ه در حال حاضر 
ح��دود ۱۰ ه��زار نف��ر راننده در ناوگان خود داريم، گفت: تلا ش 
مي کنيم هزينه هاي حمل ونقل را تا ۳۰ درصد کاهش دهيم و 
اين ۳۰ درصد کاهش هزينه حمل ونقل کالاي بين شهري به 
۳ درصد رش��د GDP منجر خواهد ش��د.وي با بيان اينکه براي 
پيش��رفت نيازمند ياري دولت هس��تيم، گفت: از مجموعه هاي 
نظارتي وزارت راه و شهرسازي و سازمان راهداري درخواست 

ياري داريم.


